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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 26. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 27. marca 2014 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Rudolf Reštei. Z 22 starostov 

mestských častí bolo v úvode rokovania prítomných 17 starostov a RS bola uznášania 

schopná. Z rokovania sa ospravedlnili starostovia z MČ Šebastovce, Kavečany a Juh. 

Privítal na rokovaní RS Viktora Mikluša, nového starostu MČ Vyšné Opátske a 

námestníkov primátora Renátu Lenártovú a Jána Jakubova. Primátor mesta Košice Richard 

Raši sa spoločne s riaditeľom magistrátu Pavlom Lazúrom ospravedlnili, kvôli pracovným 

povinnostiam, ktoré mali mimo mesta Košice. 

  

K programu rokovania 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Navrhol 

zmenu programu rokovania, a to, aby ako bod č. 1 prerokovali Návrh na určenie 

volebných obvodov v meste Košice pre voľby poslancov MZ v komunálnych voľbách 

v roku 2014. Bod č. 2 bol Prerokované materiály 37. Mestskej rady v Košiciach. Bod č. 

3 Rôzne a bod č. 4 Záver. Opýtal sa starostov, či majú doplňujúce, resp. pozmeňujúce 

návrhy k programu rokovania. Nikto sa neprihlásil, dal hlasovať o programe rokovania 

s jeho úpravou. 

  

Hlasovanie č. 1 - za: 17, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že program rokovania bol schválený.  

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Jozef Karabin a Ing. Vladimír Saxa 

- - - 

 

Bod č. 1 

Návrh na určenie volebných obvodov v meste Košice pre voľby poslancov MZ 

v komunálnych voľbách v roku 2014 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál bol starostom po dohode s vedením mesta 

preposlaný emailom. Privítal na rokovaní spracovateľa predloženého materiálu Mgr. 

Stanislava Takáča z právneho referátu MMK.  

 

p. Jakubov, námestník primátora: Uviedol, že materiál bol spracovaný podľa metodiky, 

ktorou sa upravoval počet poslancov už z počtu 80 na 50. Do úvahy sa bral počet 

obyvateľov v jednotlivých mestských častiach (MČ). Na porade primátora sa 

uvažovalo, že by sa dátum, ku ktorému sa počet obyvateľov bral do úvahy zaktualizoval 

na koniec marca tohto roku. Bude to ešte upresnené a následne potom by sa pristúpilo 

k úprave. Dodal, že predložený návrh sa dotýka najmä veľkých MČ a všade klesá jeden 
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mandát poslanca, akurát v MČ Staré Mesto je to na hrane, kde by mal byť znížený počet 

poslancov z 5 na 3. Zatiaľ ide o pracovnú verziu a musia sa zvážiť ešte všetky 

momenty, okolnosti. 

 

p. Takáč, referát právny a legislatívny: Prílohou predloženého materiálu je prehľadná tabuľka, 

kde je spôsob výpočtu mandátov z matematického hľadiska dostatočne ozrejmený. 

Zákon o voľbách hovorí, že počet mandátov na volebný obvod vychádza z počtu 

obyvateľov, čiže nie z počtu voličov. V tejto súvislosti boli starostom doručované 

žiadosti ku koncu marca 2014, aby sa vychádzalo z najaktuálnejšieho stavu. 

Nepredpokladajú sa, žeby došlo k nejakým výraznejším posunom v počte obyvateľov 

od konca roka 2013 do konca marca 2014. Dodal, že volebné obvody zostali zachované 

tak, ako boli v roku 2010 a v roku 2006. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu.  

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Opýtal sa, prečo je v predloženom 

materiáli MČ Džungľa priradená k MČ Sever. Uviedol, že o toto územie, čo sa týka 

poslancov, stále sa zaujímala jeho MČ, riešili ich problémy a teraz pri voľbách je 

priradená k MČ Sever. Bol by rád, keby sa to zmenilo tak, aby MČ Džungľa bola 

priradená, resp. bola súčasťou volebného obvodu s MČ Sídl. Ťahanovce a MČ 

Ťahanovce.  

 

p. Jakubov, námestník primátora: Uviedol, že majú informácie o spoločnom stretnutí troch 

starostov, ktorí zvažujú, aby sa ich MČ spojili. A ak sa nemýli, ide o MČ Staré Mesto, 

Sever a Džungľa. Katastrálne sa Džungľa nachádza blízko MČ Ťahanovce, ale skôr by 

povedal, že je bližšie ku MČ Dargovských hrdinov. Nevylučuje sa taká možnosť, ešte sa 

uvidí, aké ďalšie pripomienky budú. Myslí si, že v prvom rade by sa mala vyjadriť 

starostka MČ Džungľa a tak sa následne uvidí, či územno-právne návrh p. Petrvalského 

je alebo nie je možný. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: K spomínanému stretnutiu, o ktorom hovoril p. 

námestník uviedol, že to, čo bolo napísané, bolo napísané a viac sa k tomu stretnutiu 

vyjadrovať v tejto chvíli nebude. Dodal, že tým asi dal odpoveď. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Opýtal sa na počet obyvateľov, lebo stále je rozdiel 

údaj Štatistického úradu a údajom, ktorým disponujú MČ. Uviedol, že v spomínanom 

zákone o voľbách sa píše, že to zverejní obec 85 dní pred dňom volieb. Zaujíma ho 

preto, či je to tak v poriadku, že zoberú údaj z evidencie obyvateľov a Štatistický úrad 

nehrá v tom úlohu. 

 

 p. Takáč, referát právny a legislatívny: Ide o pracovný materiál, kde vychádzali z dostupného 

počtu obyvateľov a práve kvôli tomu, aby vychádzali pri volebných obvodoch 

z aktuálneho počtu, s ktorým oficiálne disponujú MČ, ktoré vedú evidenciu obyvateľov, 

kvôli tomu boli rozdané jednotlivým starostom žiadosti. Poznamenal, že niektorým 

starostom žiadosť ešte odovzdá, aby sa zistil údaj počtu obyvateľov ku koncu marca 

2014 a následne z týchto údajov sa spracuje oficiálny materiál. Uviedol, že úlohou 

predloženého pracovného materiálu je skôr načrtnúť koncepciu, resp. princíp, akým 

spôsobom by sa mandáty mohli prerozdeliť. Ešte raz zopakoval, že nepredpokladá 

nejaké výrazné zmeny v počte obyvateľov od konca roka 2013 po koniec marca 2014, 

ale určite pri tvorbe ďalšieho materiálu bude vychádzať z aktuálnych čísel.  
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p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Oficiálna štatistika je opozdenejšia ako je 

evidencia na MČ, ktorú potrebujú aj kvôli tomu, že každý rok je potrebné prerokovávať 

plat starostu. Taktiež, ak by chcela, aby mohla mať o jedného poslanca viac, tiež môže 

žiadať, aby sa k nej pridali MČ Krásna a Vyšné Opátske. Skonštatovala, že jednoducho 

matematika nepustí a za druhé, ľudia si už na niečo zvykli a ak by to celé rozbili, tak sa 

tu na ničom nedohodnú. Preto súhlasí s predloženým materiálom, pretože si myslí, že už 

nič múdrejšie sa vymyslieť nedá. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Aj v súčasnom volebnom období funguje tento model, t.j. 

14 volebných obvodov, ale s 50 poslancami. Nie je si celkom istý, či by ich mali 

rozhádzať. Technické úpravy, ako či MČ Džungľa má byť priradená tu alebo tam, to by 

sa mohlo riešiť. Požiadal starostov, aby skúsili rešpektovať súčasný stav. 

 

p. Gabštúr, starosta MČ Košice – Myslava: Opýtal sa, či sa do budúcnosti počíta tak, ako je 

teraz, že MČ Lorinčík, Pereš a Myslava majú jedného poslanca. Zo skúsenosti musí 

povedať, že je to „blud“. Nie je dôležité, či by bol ten poslancom, ktorý je teraz alebo 

iný, ale skôr mu ide o podstatu. Myslí si, že správnejšie by bolo, keby každá MČ mala 

svojho zástupcu. 

 

p. Takáč, referát právny a legislatívny: Uviedol, že p. starosta Gabštúr môže mať pravdu, ale 

problém je ten, že pri určení volebných obvodov sa prikladá na počet obyvateľov, tak 

Myslava má nárok na 0,3 poslanca. Ak by Myslava bola samostatným volebným 

obvodom, začali by vznikať výrazné nepomery vo vzťahu k zastúpeniu a Myslava by 

mohla byť priradená ku Sídl. KVP. Otázka je, či je to lepším riešením. Preto, ak má 

zastupiteľstvo menej poslancov, tým skôr sa musia robiť väčšie obvody, teda 

presahujúce hranice MČ a tým môžu povedať, že viac vznikajú nedostatky systému.  

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Uviedla, že volebné obvody za čias námestníka 

primátora p. Čuňa pripomienkovali. Žiaľ zo zákona to nie je možné, ale bolo by to 

ideálne, keby bol poslancom mesta aj každý starosta malej MČ, ktorý ale nebude 

poberať odmenu.  

 

p. Jakubov, námestník primátora: Tvorba predloženého materiálu vychádzala z toho, čo bolo 

schválené a predložené na rokovanie mestského zastupiteľstva v roku 2010. Všetky 

zmeny, ktoré sú, sa dotkli najmä veľkých obvodov. Ak by pristúpili na riešenie také, 

o ktorom hovoril p. Gabštúr, žeby 22 starostov boli súčasne aj poslancami, je ale 

potrebné si uvedomiť, že vyváženosť na počet obyvateľov bude taká, že niektorá MČ 

bude mať na jedného poslanca 300 obyvateľov, ale iná na jedného 10000 ľudí. 

A predpokladá, že proti tomu by sa veľké MČ ohradili. Materiál predstavuje seriózne 

percentuálne rozdelenie mandátov. Samozrejme, že Rada starostov má možnosť a právo 

sa k materiálu vyjadriť a po vyslovených pripomienkach bude predložený na rokovanie 

MZ. Dodal, že k účasti, aby starosta bol automaticky aj poslancom mesta, zákon to 

neumožňuje a práve kvôli tomu je Rada starostov poradným orgánom. Zo strany 

starostov už bolo konštatované, že v tomto volebnom období sa vedenie mesta snaží 

s nimi stretávať a konzultujú vzájomne problémy, ktoré sú a až tak sa predkladajú ďalej, 

t.j. na rokovanie MZ.  

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Pripojil sa k tomu, o čom hovoril p. Gabštúr. Dodal, 

že je to problém, lebo mestský poslanec, ktorý zastupuje 3 obce, t.j. Pereš, Myslava 
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a Lorinčík, už v máji bude rok, čo sa nezúčastnil na miestnych rokovaniach 

zastupiteľstiev v jeho MČ. Takýto človek nemôže reprezentovať obyvateľov 

spomínaných obcí. Je za to, aby malé MČ mali svojho poslanca a veľké MČ dvoch 

alebo troch, lebo ak jeden poslanec má byť za 3 obce, tak koho záujmy bude chrániť, 

pokiaľ bol nejaký problém medzi dvoma MČ, z ktorých bude zvolený? Skonštatoval, že 

takýto model sa neosvedčil. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Dodala, že 5700 obyvateľov je na jeden 

poslanecký mandát. To je fakt. A ako prídu občania veľkej MČ k tomu, že 10000 

obyvateľov má jedného poslanca a v MČ s 1500 obyvateľmi má tiež jedného poslanca.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Dodal, že každý starosta je účastníkom mestského 

zastupiteľstva a má právo vystúpiť a jeho názor si môže hociktorý poslanec osvojiť.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Ukončil rozpravu a predniesol návrh na uznesenie prvú 

časť: 

 „Rada starostov v Košiciach berie na vedomie predložený materiál Určenie volebných 

obvodov v meste Košice pre voľby poslancov MZ v komunálnych voľbách v roku 

2014.“ 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 17, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Predniesol druhú časť uznesenia: 

 „Rada starostov v Košiciach súhlasí s určením volebným obvodov v meste Košice pre 

voľby poslancov mestského zastupiteľstva v komunálnych voľbách v roku 2014 podľa 

predloženého návrhu.“ 

 

Hlasovanie č. 3 -  za: 11, proti: 5, zdržal sa: 1 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Prerokované materiály 37. Mestskej rady v Košiciach 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Neodzneli žiadne pripomienky. Predniesol návrh na 

uznesenie: Rada starostov v Košiciach berie na vedomie prerokované materiály 37. 

Mestskej rady v Košiciach zo dňa 24.03.2014. 

 

Hlasovanie č. 4 - za: 17, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 3 

Rôzne 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril bod. 
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p. Saxa, starosta MČ Košice – Krásna: Opýtal sa ohľadne plánovaných PPP projektov, či už 

existuje ich štruktúra postupu opravy komunikácii. Obzvlášť pripomenul cestu na 

Košickú Polianku, pretože hovoriť o nej, že je v havarijnom stave, je slabé, nakoľko 

v súčasnosti je situácia taká, že autá prechádzajú nie cez ňu, ale cez pole. Či už je 

známy harmonogram opráv, lebo má informáciu o tom, že je zaradená do opráv, ale 

zaujíma ho to hlavne kvôli občanom, ktorí za ním chodia a pýtajú sa na to, tak aj on 

chce vedieť, či je známe, že ktorá v poradí bude. 

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Uviedol, že sa mu stala dosť nepríjemná 

vec v zime. Nahrubo nasnežil sneh na chodník Belehradskej v jeho MČ a ten by mal 

byť udržiavaný z úrovne mesta Košice, lebo nie je priľahlý k budove. Priľahlé chodníky 

očistené boli, ale spomínaný chodník nie. Prišla za ním pani o dvoch barlách, ktorá 

požadovala, aby chodník bol očistený, lebo potom musí chodiť po ceste. Dal jej 

informáciu, že sa môže v tejto veci s dôverou obrátiť na Magistrát mesta Košice 

a pracovník, ktorý tu dvihol telefón jej povedal: „To je priľahlý chodník.“ a položil 

telefón. Preto kvôli týmto okolnostiam uviedol, že bol by rád, keby sa do budúcnosti 

také veci neopakovali, lebo chodník Belehradská nie je priľahlým chodníkom a tiež by 

bol rád, aby sa zamestnanec MMK ospravedlnil dotyčnej pani. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Požiadal vedenie mesta o urgenciu, aby vo veci 

umeleckého diela – stĺpu, ktorý sa nachádza nad parkoviskom magistrátu a ktorý je 

umeleckým dielom p. Lachovského, aby došlo k jeho odstráneniu, pretože je vo veľmi 

zlom statickom stave a hrozí, že spadne a môže dôjsť k nešťastiu. Dodal, že pred 3 

týždňami sa v tejto veci stretli priamo v teréne aj so zástupcami z magistrátu, Správy 

mestskej zelene a došlo k istej dohode. Momentálne sa v tejto veci nič nedeje.  

 

p. Saxa, starosta MČ Košice – Krásna: Pripomenul taktiež problém, ktorý súvisí s kovovými 

logami EHMK 2013 v meste, ktoré potrebujú údržbu.  

 

p. Jakubov, námestník primátora:  Ohľadne cesty Košická Polianka uviedol, že existuje 

zoznam komunikácii, ktoré budú realizované buď ako súvislé opravy alebo podľa 

povahy vozovky menšieho rozsahu. Je to stanovené na trojročné obdobie a momentálne 

sa spracováva podrobnejší materiál, ktorý by určil priority na tento rok. A tak, ako už 

bolo povedané, bude to potrebné vysúťažiť a dodal, že je to v štádiu riešenia. 

 Ku chodníku na Belehradská uviedol, že každý reaguje ináč a on osobne nevie, teda 

nemá informáciu o tejto skutočnosti. Bol by však rád, keby sa o takýchto skutočnostiach 

dozvedeli skôr, hneď, pretože teraz s trojmesačnou pauzou, to je ťažšie, ako hneď.  

 Ku pripomienke p. starostu Bauera ohľadne umeleckého diela - stĺpu sa dohodli na 

osobnom stretnutí, kde si podajú informácie bližšie.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Ukončil bod a poďakoval sa vedeniu mesta za účasť na 

rokovaní. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Rudolf  Reštei sa poďakoval starostom MČ za ich 

účasť a aktivitu na rokovaní a ukončil 26. rokovanie Rady starostov v Košiciach. 

 

 

 

 

 

 

 

     Rudolf Reštei 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 25.04.2014 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Ing. Jozef Karabin ........................................................... podpísal dňa: 09.06.2014 

 

 

Ing. Vladimír Saxa …........................................................ podpísal dňa: 09.06.2014 

  

 

 


